



專遞文件

香港中環
美利道多層停車場大廈 10 樓 1038 室
立法會秘書處議會事務部 1
資訊科技及廣播事務委員會秘書
余天寶女士

立法會 CB(1)2692/10-11(01)號文件

余女士：

立法會資訊科技及廣播事務委員會

2011 年 6 月 16 日特別會議

在 2011 年 6 月 16 日資訊科技及廣播事務委員會（下稱「委員會」）特別會議上，委員要求政府提供有關「上網學習支援計劃」推行機構遴選工作的補充資料（見立法會文件編號 CB(1)/10-11(0)）。現把所需資料載列如下。

(一) 評審報告的修訂部分

委員詢問評審報告初稿作出了哪些修訂；該份初稿在 2010 年 8 月 9 日發給評審小組主席及其他成員。正如我在 2011 年 6 月 13 日的信件中所述，就初稿作出的修訂屬文意和編輯性質。不論初稿或定稿（見第一組文件中的 RFP 9(a)及 RFP 9(b)文件），都記載了同一樣的評審結果（即“a majority of Evaluation Panel, henceforth, recommended HKCSS as the selected Implementer of the Five-Year Internet Learning Support Programme”）。至於第 6 段有關未來路向部分的修訂，是由於高級系統經理（數碼共融）在 2010 年 8 月 12 日向前政府資訊科技總監（下稱「前總監」）遞交的錄事中已轉載了初稿第 6 段的有關內容，即建議前總監接納評審報告定稿及評審小組的建議（見第一組文件中的 RFP 10 文件），所以相應地在定稿中刪除了意思相同的一部分。政府資訊科技總監辦公室（下稱「辦公室」）並無就兩稿間的修

訂進行任何內部討論。2010年8月18日，前總監把報告定稿夾附於其擬備的錄事，一併交予商務及經濟發展局常任秘書長（通訊及科技）（下稱「常任秘書長」）。2010年9月10日，評審報告由前總監簽批作實。常任秘書長從無就評審報告作出任何修訂。

(二)2010年8月18日錄事

前總監曾在2010年8月18日向常任秘書長遞交錄事，我們已將該份錄事的擬稿一併提供給委員省覽（見第二組文件中的RC(1)文件）。我們沒有其他擬稿的記錄。該份錄事的所有修訂都是前總監自己作出的。

(三)就向立法會匯報進度事宜進行的討論

我們在2010年10月及2010年11月初先後就合作方案及《東周刊》一則報道擬備回應口徑（分別載於附件A及B），該等回應口徑已反映前總監的意見。我們亦有就2011年1月7日提交予委員會的資料文件擬備答問資料。正如第三組文件中的Log: Dual-7顯示，前總監不同意部分建議回應。有關答問資料載於附件C。

(四)防止貪污處進一步提供的意見

辦公室在信息共融基金會及社聯接納採用分區共同推行計劃方案後，徵詢防止貪污處就將與他們簽訂的撥款和營運協議擬稿的意見。我們在2011年1月20日向防止貪污處闡述徵求建議書程序之後的發展，並就遴選安排交換意見。有關意見載於防止貪污處與辦公室的往來通訊（附件D）。

如有其他問題，歡迎隨時提出。



政府資訊科技總監
(林錦平代行)

連附件

2011年7月7日

香港特別行政區政府

政府資訊科技總監
辦公室

香港灣仔港灣道 12 號
灣仔政府大樓 15 樓

電話 Tel: (852) 2582 4489
圖文傳真 Fax: (852) 3741 2126
電子郵件 Email: joeylam@ogcio.gov.hk



OFFICE OF THE
GOVERNMENT CHIEF INFORMATION OFFICER

THE GOVERNMENT OF THE HONG KONG
SPECIAL ADMINISTRATIVE REGION

15th floor, Wanchai Tower,
12 Harbour Road, Wan Chai, Hong Kong

By Hand

7 July 2011

LC Paper No. CB(1)2692/10-11(01)

Ms Yue Tin-po,
Clerk to the Panel
on Information Technology & Broadcasting,
Legislative Council Secretariat,
Legislative Council,
Jackson Road,
Hong Kong

Dear *Tin-po,*

**Legislative Council Panel on
Information Technology and Broadcasting**

Special Meeting on 16 June 2011

At the special meeting of the Panel on Information Technology and Broadcasting on 16 June 2011, Members asked for supplementary information relating to the selection of implementation agent for the Internet Learning Support Programme (LC Paper no. CB(1)/10-11(0) refers). The requisite information is set out below.

(a) Amendments to the Evaluation Report

Members asked about the amendments made to the initial draft of the Evaluation Report, which was circulated to Evaluation Panel chairman and members on 9 August 2010. As I said in my letter of 13 June 2011, the amendments made to the initial draft were of a textual and editorial nature. The recommendation, which reads “a majority of Evaluation Panel, henceforth, recommended HKCSS as the selected Implementer of the Five-Year Internet Learning Support Programme”, is identical in both the initial and final versions (see RFP 9(a) and RFP 9(b) of Lot I documents). The amendments made to paragraph 6 on way forward were consequential to the transfer of the content of this paragraph to the Minute from Senior Systems Manager (Digital Inclusion) to former Government Chief Information Officer (GCIO) dated 12 August 2010 seeking acceptance of the Evaluation Report and the Evaluation Panel’s recommendation (see RFP 10 of Lot I documents). There was no internal discussion within the Office of the Government Chief Information Officer on the amendments.

The report in draft form was passed to the Permanent Secretary for Commerce and Economic Development (Communications and Technology) (PSCT) as an attachment to former GCIO's Minute on 18 August 2010. The Evaluation Report was signed off by former GCIO on 10 September 2010. PSCT did not make any amendment to the Evaluation Report.

(b) Minute dated 18 August 2010

The drafts of the Minute which former GCIO submitted to PSCT on 18 August 2010 were attached to the finalised one at RC(1) of Lot II documents. No other drafts could be traced. The revisions to the Minute were made by former GCIO of his own accord.

(c) Discussion on progress report to the Legislative Council

The line-to-take briefs for the collaboration approach in October 2010 and in response to the Eastweek article in early November 2010 are at **Annex A** and **B** respectively. Former GCIO's comment had been incorporated. We have also prepared a Q&A brief for the information note submitted to the ITB Panel on 7 January 2011. As shown in Log: Dual-7 of Lot III documents, former GCIO disagreed with some of the proposed answers. The Q&A brief in question is at **Annex C**.

(d) Further advice from the Corruption Prevention Department

Upon agreement of eInclusion and HKCSS to proceed with the dual implementer approach, OGCIO invited the Corruption Prevention Department to advise on the draft Funding & Operation Agreement to be signed with them. We briefed the Corruption Prevention Department on 20 January 2011 on the developments subsequent to the Request for Proposal and exchanged views on the selection arrangements, which were encompassed in the correspondence between Corruption Prevention Department and OGCIO, at **Annex D**.

Please let me know if you require further clarifications.

Yours sincerely,



(Miss Joey Lam)

for Government Chief Information Officer

Encl.

附件 A 至 D
Annex A to D

立法會圖書館已備存此文件。
如欲參閱此文件，請與立法會圖書館聯絡。

A copy of this document is kept at the Legislative Council Library.
Please contact the Legislative Council Library if you wish to refer to this document.